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AMERICAN EXPRESS CORPORATE CARD

Important information on  
company-internal identification

American Express® will issue American Express Corporate Cards to your company’s employees.  
American Express in Germany is a payment service provider according to the German Payment Services 
Supervision Act (Zahlungsdiensteaufsichtsgesetz, ZAG). In accordance with the Corporate Card 
Agreement, your company is deemed a trustworthy third party which may undertake the identification  
of applicants in accordance with  the German Money Laundering Act (Geldwäschegesetz – GwG).

The company acts as a trustworthy third party, in which capacity it appoints an officer to carry out the identification  
of card applicants on behalf of American Express as follows:

1. The personal presence of the applicant is obligatory!

2. The applicant must present a valid identity card or passport as proof of identity. Other documents such as a driver’s license do not meet 
the statutory requirements.

3. The identification officer must be satisfied that the appearance of the person matches that of the photograph and details given on the 
identity card or passport.

4. The following applies to company-internal identification of new card applicants: The details necessary for the identification must  
be entered and reconciled on a special “In-House Identification Form”. This form is non-transferable as it contains individual  
identification number.

5.  The following details must be entered and reconciled: 
Personal Details
- Salutation Title 
- Name, surname at birth, first name, other first names
- Street, house number, postcode, town, country
- date of birth, place of birth
- Nationality

Legitimation and identification
- Type of document presented (identity card or passport)
-  Number and issuing date of the document presented
- Issuing authority
- Place of issue

Information already entered on the form must be verified by the company identification officer on the basis of the identity card or  
passport presented.

A copy of the identification document presented should be enclosed (front and back).

The due and proper execution of the identification process should be confirmed by applying the company stamp and entering the name  
of the person responsible for identification in block capitals as well as the date and signature of the person responsible for identification.

Thank you in advance for your cooperation. You are helping to ensure that your company and employees will be able to continue using 
company cards to securely and conveniently settle business expenses.

American Express® wird für Mitarbeiter:innen Ihres Unternehmens American Express Corporate 
Cards herausgeben. American Express ist in Deutschland ein Zahlungsdienstleister nach dem Zah-
lungsdiensteaufsichtsgesetz (ZAG). Auf der Grundlage der Corporate Card Vereinbarung wird Ihr  
Unternehmen als sogenannter „zuverlässiger Dritter“ die Identifikation von Antragsteller:innen 
gemäß den Regelungen des Geldwäschegesetzes (GwG) durchführen.

Das Unternehmen handelt als „zuverlässiger Dritter“ und benennt eine für die Identifizierung verantwortliche Person.  
Diese führt die Legitimationsprüfung im Rahmen des Antrags verfahrens im Auftrag von American Express wie folgt durch:

1.  Die Person, die die Karte beantragt, muss bei der Identifizierung persönlich anwesend sein.

2.  Zur Überprüfung der Identität muss ein gültiger Personalausweis oder Reisepass vorgelegt werden. Andere Dokumente  
(z. B. Führerschein) erfüllen die gesetzlichen Anforderungen nicht.

3.  Der/Die Identifizierungsverantwortliche hat sich zu überzeugen, dass die äußeren Merkmale der Person mit ihrem Bild bzw. den Angaben 
im Personalausweis oder Reisepass übereinstimmen.

4.  Für die unternehmensinterne Identifizierung neuer Kartenantragsteller:innen gilt: Die für die Legitimationsprüfung erforder-
lichen Angaben sind auf einem speziellen „Formular zur unternehmensinternen Identifizierung“ festzuhalten und abzugleichen.  
Dieses Formular ist nicht übertragbar, da es eine individuelle Kennnummer enthält.

5.  Festzuhalten und abzugleichen sind folgende Angaben: 
Angaben zur Person
– Anrede, Titel 
– Name, Geburtsname, Vorname, weitere Vornamen
– Straße, Hausnummer, PLZ, Ort, Land
– Geburtsdatum, Geburtsort
– Staatsangehörigkeit

Ausweisdaten
–  Art des vorgelegten Dokuments (Personalausweis oder  

Reisepass)
–  Nummer und Ausstellungsdatum des vorgelegten Dokuments
– Ausstellende Behörde 
– Ausstellungsort

Angaben, die bereits im Formular eingetragen sind, müssen anhand des vorgelegten Personalausweises oder Reisepasses von der/dem  
Identifizierungsverantwortlichen überprüft werden.

Eine Kopie des vorgelegten Ausweisdokumentes soll beigelegt werden (Vorder- und Rückseite).

Die ordnungsgemäße Durchführung der Legitimationsprüfung ist durch Anbringen des Firmenstempelabdrucks, Angabe des Namens der/des 
Identifizierungsverantwortlichen in Druckbuchstaben sowie Datum und Unterschrift der/des Identifizierungsverantwortlichen zu bestätigen.

Schon jetzt danken wir Ihnen herzlich für Ihre Mitwirkung! Sie tragen damit dazu bei, dass Ihr Unternehmen und Ihre Mitarbeiter:innen die 
Geschäftsausgaben komfortabel und sicher über Firmenkarten abwickeln können.

Wichtige Informationen zur  
unternehmensinternen Identifizierung

Zur optimalen Anzeige dieses PDFs sollte es in Acrobat® 

oder Adobe® Reader® ab Version 8 geöffnet werden.
Zur optimalen Anzeige dieses PDF-Portfolios sollte es in Acrobat  

oder Adobe Reader ab Version  geö�net werden.  

Adobe Reader jetzt herunterladen 

http://get.adobe.com/de/reader/
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